
Espoon kaupunki Pöytäkirja
Nuorisovaltuusto 15.3.2022

Aika: 17.04-20:04 (kokoustauko 18:48-19:02)

Paikka: Espoon Kaupungin Valtuustosali ja Microsoft Teams

Läsnä: Komashinskaya Margarita, Meng Sofia, Mäkitalo Neea, Karppinen Thomas,
Silvekoski Veikka(poistui 17:30-17:32), Solala Totti, Alaruikka Sonja, Savander
Markus, Männikkö Fiia, Salmi Vivianne, Rantatupa Pauli, Nilsson Sebastian, Kneckt
Otso, Seoudi Josef, Muller Tara, Lindfors Sofia, Ahmed Jenit, Lähteenmäki Jooa,
Lybeck Severi, Nieminen Iiro, Bergström Maximilian, Tang Ruiyan, Kivijärvi Edwin,
Jantunen Leevi, Komulainen Aaron(poistui 17:16-17.19) (poistui 17:30-17:30)
(poistui 17:56-17:56), Virolainen Juho, Monykuany Nyemuoc, Nissinen Vilma, Helin
Iida, Voutilainen Ida, Pohjanmaa Kaisa, Suominen Milla(poistui 17:40- 17:40), Hoxha
Alfred, Manninen Miko(poistui 17:34-17:35), Ala-Kojola Outi, Weurlander Hans,
Suikkari Noora, Ibidokun David(tuli paikalle 17:20), Heikkola Tapio, Leijola Topi

Muita läsnäolijoita: Mira Honkaniemi, Minna Lehmuksenkukka, Kasperi Manninen,
Niklas Salmela, Tuominen Eeemeli, Annika kaarnalehto, Paula Vihiniemi, Merja
Nordling,

Käsiteltävät asiat

Asia Otsikko

1. Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen
2. Kokouksen järjestäytyminen
3. Ilmoitusasiat
4. Kouluterveyskyselyn tulokset
5. Esittely uudesta asukastoiminnan mallista
6. Esittely Eurocities hankkeesta
7. Pullonpalautus-aloite
8. Budjettiylijäämän sijoittamis-aloite
9. Koulumäen koulu -lausunto
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10.Nuvan puheenvuoro ja edustaja hyvinvointisuunnitelman kick
off-tilaisuuteen 27.4

11. Aloitteiden ja kannanottojen tilannekatsaus
12.Työryhmien tilannekatsaus
13.Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat

1§ Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Selostus
Yleiskokous on laillinen ja päätösvaltainen, jos kokouskutsu on

toimitettu kaikille nuorisovaltuutetuille kolme (3) päivää ennen

kokousta.

Päätösehdotus
Todetaan kokous laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi

sekä todetaan läsnäolijat.

2§ Kokouksen järjestäytyminen

Selostus
Valitaan pöytäkirjan tarkastaja, kaksi ääntenlaskijaa ja sihteeri.

Päätösehdotus
Pöytäkirjan tarkastajana toimii Milla Suominen, ääntenlaskijoina

toimii Milla Suominen ja Aaron Komulainen ja sihteerinä toimii

Pauli Rantatupa.



Espoon kaupunki Pöytäkirja
Nuorisovaltuusto 15.3.2022

3§ Ilmoitusasiat

- Koordinaattorien ja Harri Rinta-ahon kokoontuminen
- Toimintasuunnitelma briiffi
- KH 7.3 ja 14.3
- KV 28.2
- Nuorten turvallisuus -teemailta oli 8.3
- Lausunto kehotunnekasvatus-valtuustoaloitteesta
- Perehdytysviikonloppu 7-8.5
- Aluenuorisovaltuustot
- Nuva ry esittely

4§ Kouluterveyskyselyn tulokset

Selostus
Annika Kaarnalehto esittelee kouluterveyskyselyn tuloksia

käsittely
Annika Kaarnalehto piti esityksensä.

5§ Esittely uudesta asukastoiminnan mallista

Selostus
Marion Tickle tulee esittelemään uutta asukastoiminnan mallia

Käsittely
Marion Tickle piti esityksensä.

6§ Esittely eurocities-hankkeesta

Selostus
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Paula Vihiniemi tulee esittelemään eurocities-hanketta

Käsittely
Paula esitteli hanketta.

7§ Pullonpalautus-aloite

Selostus
Veikka Silvekoski on tehnyt aloitteen koskien Espoon lukioiden

rekisteröimistä pullonpalautuspisteiksi

Aloite

Lukiot juomapakkausten palautuspisteiksi

1. Ongelma 1

2. Ratkaisu 1

3. Hyödyt 3

4. Mahdolliset haasteet 3

1. Ongelma
Lukioissa syntyy paljon pantillista pullo ja tölkki-jätettä opiskelijoilta. Opiskelijat
käyvät koulupäivän aikana vähittäiskaupoissa ostamassa virvoitusjuomia ja ostavat
niitä lukioissa olevista juoma-automaateista. Tässä aloitteessa tarkoitetaan
juomapakkauksella pantillista- metallista tölkkejä tai muovista valmistettua pulloja.
Nuorisovaltuutetun arvioiden mukaan 580 opiskelijan lukiossa syntyy viikoittain
150-200 juomapakkausta. Tämä tarkoittaa, että Espoon 14 lukiossa syntyy viikossa
noin 2000 juomapakkausta eli 72 000 juomapakkausta lukukaudessa. Nämä ovat
arvioita.

Lukioissa usein opiskelijakunnan hallitus hoitaa juomapakkausten kierrättämisen
viemällä ne palautuspisteisiin. Toisissa lukioissa juomapakkausten kierrätys ei ole
kenenkään vastuulla ja iso määrä pantillisista juomapakkauksista menee roskikseen.
Opiskelijakunnan hoitama panttipullojen kierrätys vie paljon aikaa ja työtä, koska ne
pitää kerätä lukion kierrätysastioista ja kantaa palautuspisteeseen. Joillakin lukioilla
lähin palautuspiste voi olla pitkän kantomatkan päässä. Toisinaan opiskelijat vievät
itse juomapakkaukset palautuspisteisiin.
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Juomapakkausten kierrätys on tärkeä tulon lähde opiskelijakunnille sekä niiden
kierrätys on ympäristön kannalta tärkeää. Pantillisten juomapakkausten kierrätyksen
avulla vähennetään neitseellisen öljyn käyttöä sekä hiilidioksidipäästöjä.

2. Ratkaisu
Hotellit, ravintolat ja kahvilat rekisteröityvät Palpalle palautuspisteeksi. yöntekijöiden
ei tarvitse palauttaa pantillisia juomapakkauksia vähittäiskauppoihin, vaan ne tullaan
keräämään suoraan toimipisteistä. Miksei siis kouluja voisi rekisteröidä
palautuspisteiksi? Opiskelijakuntien ei tarvitsisi itse viedä pantillisia juomapakkauksia
kauppaan, vaan ne haettaisiin suoraan lukioilta. Opiskelijakunta saisi Palpalta
suoraan pankkitilille tilityksen juomapakkauksien panteista. Tämä parantaisi
prosessin tehokkuutta, kun säästytään pullokuittien operoimiselta. Koko järjestelmän
tehokkuus parantuisi ja juomapakkauksia menisi enemmän kierrätykseen.

Tämä aloite koskee vain Espoon lukioita. Pitkällä aikavälillä on myös arvioitava
mahdollisuutta laajentaa järjestelmää Espoon muihin julkisiin palveluihin, mikäli
järjestelmä osoittaa toimivan hyvin. Näitä julkisia palveluita olisivat esimerkiksi
ylä-asteet, ammattikoulut, kirjastot ja nuorisotyön palvelut.

Suomen Palautuspakkaus Oy eli Palpa on voittoa tavoittelematon Suomen
suurimman juomapakkausten palautusjärjestelmien ylläpitäjä. On kanssa olemassa
muitakin palautusjärjestelmiä. Melkein kaikki lukioissa syntyvät juomapakkaus
kuuluvat Palpan järjestelmän piiriin.

Nuorisovaltuutettu on selvittänyt mahdollisuutta rekisteröidä lukio palautuspisteeksi
eikä sille nähdä estettä mikäli määrät ovat huomattavia. Aloitteen kohdassa 4
arvioidaan mahdollisia haasteita.

Tämä palautusjärjestelmä käytännössä toimisi seuraavasti:

1. Kaikissa Espoon lukioissa tulisi olla roskisten vieressä asianmukaiset
kierrätysastiat, joihin opiskelijat voivat pistää juomapakkauksia.

2. Opiskelijat laittavat kaupasta ostamiaan juomapakkauksia kierrätysastioihin.

3. Lukioiden siivoojat keräävät juomapakkaukset kierrätysastioista ja vievät ne
opiskelijakunnan huoneeseen tai muuhun tähän sopivaan tilaan lajiteltaviksi.
Kierrätysastiat voisi esim. tyhjentää kerran viikossa.

4. Opiskelijakunnan jäsenet lajittelevat erikseen muovipullot ja metallitölkit.
Lasipulloja tulee harvoin, joten niiden lajittelu tehdään oman harkinnan
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mukaan. Sen lisäksi pitää lajitella Palpa-järjestelmän ulkopuolelle olevat
juomapakkaukset. Lajittelijat katsovat onko tölkissä tai pullossa Palpa-logoa
tai Palpan mobiiliapplikaatiolla skannaavat viivakoodin. Lopuksi pullot ja tölkit
laitetaan eri pusseihin, jotka suljetaan sinetillä. Sinetistä käy ilmi mistä
palautuspisteestä eli lukiosta pussi on peräisin.

5. Sinetöidyt pussit tullaan hakemaan kouluilta ja toimitetaan Palpan
kierrätyslaitokseen. Aloitteen kohdassa 4. on pohdittu miten logistiikka tulisi
hoitaa.

6. Pantit tilitetään opiskelijakunnan pankkitilille ja käytetään lukioiden
opiskelijakuntien toiminnan parantamiseen. Tuloista tulisi vähentää
mahdolliset logistiikkakustannukset ja muut kustannukset.

Nuorisovaltuuston uuden toimielimen OPKH-pyöreän pöydän kokouksessa
14.2.2022 on esitelty tämä aloite ja opiskelijakuntien puheenjohtajat kannattivat sitä.
Heidän mielestään aloitteen ongelma on olemassa ja tämä järjestelmä olisi hyvä
ratkaisu siihen.

Nuorisovaltuusto ehdottaa, että jokaisessa Espoon lukion opiskelijakunnassa
otetaan käyttöön tässä aloitteessa määritelty järjestelmä. Nuorisovaltuusto kuitenkin
uskoo, että kaikki lukiot ottavat käyttöön tämän järjestelmän sen saatuaan hyvän
vastaanoton OPKH-pyöreän pöydän kokouksessa.

3. Hyödyt
- Lisää tuloja opiskelijakunnille
- Hiilidioksidipäästöjen väheneminen
- Fossiilisten raaka-aineiden käyttö vähentyy
- Opiskelijakuntien ei tarvitse manuaalisesti palauttaa juomapakkauksia

vähittäiskauppojen palautuspisteisiin
- Vähemmän käteisen ja pullokuittien kanssa operoimista
- Mahdollisesti juomapakkausten kierrättämisestä voisi ehkä saada enemmän

tuloja, koska yleishyödyllisten toimijoiden ei tarvitse maksaa arvonlisäveroa

4. Mahdolliset haasteet
1. Y-tunnus
Palpa vaatii kaikilta palautuspisteiltä Y-tunnusta. Eli jokainen lukio tarvitsisi oman
Y-tunnuksen aloitteen mukaisen järjestelmän toteuttamiseen. Tulisi selvittää onko
mahdollista käyttää Espoon kaupungin Y-tunnusta 0101263-6 rekisteröitäessä
montaa palautuspistettä. Jotkin opiskelijakunnat ovat rekisteröityneitä yhdistyksiä,
joten he voivat hoitaa rekisteröinnin itse. Voi olla mahdollisesti parempi, että Espoon
kaupunki hoitaa rekisteröinnin keskitetysti haasteen 2. Logistiikkatakia.
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2. Logistiikka
Hotellit, ravintolat ja kahvilat ulkoistavat logistiikan juomatoimittajille. Eli
virvoitusjuomatoimittajat tulevat hakemaan juomapakkaukset toimipisteiltä ja vievät
ne Palpan käsittelylaitokseen. Lukioitten tapauksessa iso osa opiskelijoista ostaa
juomia vähittäiskaupasta, joten logistiikkaa ei voi ulkoistaa juomatoimittajille.
Palauttajien tulee tällöin itse kuljettaa juomapakkaukset käsittelylaitokseen.
Käytännössä Espoon kaupungin toimija voisi kerran kuukaudessa kerätä
juomapakkaukset kaikista lukiosta ja viedä ne Palpan käsittelylaitokseen.

3. Palpa järjestelmän ulkopuoliset juomapakkaukset
Mikäli joillakin lukiolla on Lidl-kauppa lähellä, Palpan ulkopuolisten juomapakkausten
osa saattaa olla merkittävästi suurempi. Tässä tapauksessa pitäisi lajitella
Lidl-kaupan pullot erikseen ja opiskelijakunnan tulisi viedä pullot manuaalisesti
Lidl-kauppaan.

Lisätietoja:
Veikka Silvekoski
Espoon nuorisovaltuuston hallituksen jäsen
veikka@silvekoski.fi
+358 45 1282880

Käsittely
Milla suominen tekee muutosehdotuksen, joka hyväksytään.

Päätösehdotus
Hyväksytään aloite muutosehdotuksen kanssa.

8§ Budjettiylijäämän sijoittamis-kannanotto

Selostus
Leevi Jantunen ja Juho Virolainen ovat tehneet aloitteen

nuorisovaltuuston budjettiylijäämän käyttämisestä vastuullisiin

sijoituskohteisiin.

Aloite
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Kannanotto Espoon nuorisovaltuuston budjettiylijäämän sijoittamisesta
vastuullisiin sijoituskohteisiin.

Espoon nuorisovaltuusto haluaa päästä vaikuttamaan vastuullisuuteen maailmassa.
Nuorisovaltuusto ei budjetillaan voi suoraa vaikuttaa Espoon, taikka maailman
vastuullisuuteen. Nuorisovaltuusto kokee parhaakseen laittaa rahaa kohteisiin, joista
vastuullisuus kumpuaa. Kohteiden tavoitteena on viedä maailmaa ja sen asukkaita
kohti vastuullista ja kestävää tulevaisuutta.

Nuorisovaltuusto kokee Espoon yrittäjämyönteisenä kaupunkina, jossa talous,
hyvinvointi, kestävyys ja vastuullisuus ovat arvoissa korkealla. Nuorisovaltuusto
haluaa toiminnallaan edistää näitä arvoja, ja kokee sen tapahtuvan turvallisin sekä
taloudellisin keinoin vastuullisten rahastojen avulla.

Nuorisovaltuuston mielestä budjettiylijäämää pitäisi alkaa sijoittamaan vastuullisiin
kohteisiin esimerkiksi ESG - eli lyhenne sanoista Environmental, Social ja
Governance - rahastoihin. Rahastojen tarkoituksena on sijoittaa yrityksiin, jotka
ottavat toiminnassaan huomioon ympäristö- ja yhteiskuntavastuun, mutta myös
hyvän hallintotavan liiketoiminnassaan.

Espoon nuorisovaltuusto haluaa toiminnallaan myös ilmaista nuorten halua, ja
aktivoida nuoria toiminnallaan. Nuorisovaltuusto valitsee vuosittain Espoon
yläasteissa ja toisen asteen oppilaitoksissa teetettävän kyselyn perusteella, mihin
vastuulliseen rahastoon nuorisovaltuusto sijoittaa. Päätös tehdään espoolaiset
nuoret mukaan ottaen ja mielipiteet huomioiden. Näin espoolaiset nuoret voivat
kokea olevansa mukana yritysten vastuullisessa toiminnassa nuorisovaltuuston
välityksellä.

Mistä sijoitettavat rahat sitten saadaan?

Espoon nuorisovaltuustolle on varattu vuosittainen budjetti, joka on tarkoitettu
nuorisovaltuusto toiminnan ylläpitämiseen ja esimerkiksi tapahtumien järjestämiseen.
Nuorisovaltuusto ei halua suoraan varata budjetista vuosittain summaa
sijoittamiselle, vaan tarkoitus on budjettiylijäämästä sijoittaa osuus rahastoihin.

Nuorisovaltuusto haluaa toiminnallaan edistää vastuullisuutta myös taloutensa
hoitamisessa. Pidemmällä aikavälillä sijoittaminen pienentää nuorisovaltuuston
budjettiin meneviä kuluja lisäämällä budjettiin sijoituksista saatavia tuottoja -
kuitenkin rahasto-osuuksien kasvua vahingoittamatta. Nuorisovaltuusto haluaa tällä
edistää kestävää taloudenhoitoa ja olla joku päivä taloudellisesti itsenäinen.
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Parhaimmassa tilanteessa nuorisovaltuusto voi kokonaan kattaa oman budjettinsa
sijoitustuotoilla ja huonoimmassa tilanteessa ei tapahdu mitään. Pidemmällä
aikavälillä rahastot ovat varma valinta tuottojen saamiseksi, volatiliteetin ollessa
tuottoihin suhteessa sopusoinnussa.

Näin nuorisovaltuusto voi olla myös osana Espoon talouden tervehdyttämisessä.

Leevi Jantunen
Espoon nuorisovaltuuston 2.vpj
+358 440922228
leevi.jantunen@iki.fi

Juho Virolainen
Espoon nuorisovaltuuston puheenjohtaja
+358 452765117
juhotv@gmail.com

Päätösehdotus
Hyväksytään kannanotto

9§ Koulumäen koulu -lausunto

Selostus
Aaron Komulaisen tekememä lausunto koulumäen koulun
lakkauttamisesta

Lausunto

Lausunto Koulumäen koulun lakkautuksesta

Koulumäen koulun lakkauttamisehdotus on vaikea, mutta tärkeä päätös. On

huomioitava tehokkuus myös Espoon opetusjärjestelyissä. On oikea ratkaisu, että

erityisluokkia käyvät oppilaat voivat olla kouluympäristössä myös muiden

rinnakkaisluokkien kanssa. Koulumäen koulun lakkauttaminen on myös väistämättä

kustannustehokas ratkaisu. Kuitenkin koulun sulkemista pitää miettiä tarkasti, ottaen

mailto:Leevi.jantunen@iki.fi
mailto:juhotv@gmail.com
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huomioon koulun henkilöstön ja opiskelijoiden mahdollisimman hyvät järjestelyt

uusissa kouluissa.

Espoon Nuorisovaltuusto puoltaa Koulumäen koulun lakkauttamisehdotusta tietyin

edellytyksin. Oppilaita siirrettäessä lähikouluihin on otettava huomioon oppilaiden

tarve erityisopetukseen. Koulumäen koulun opiskelijoiden tulee saada uusissa

kouluissaan heille itselleen sopivaa opetusta, esimerkiksi uusien tai jo olemassa

olevien erityisluokkien avulla. Oppilaiden tarpeet erityisopetukseen on huomioitava

yksilöllisesti.

On myös taattava, että Koulumäen koulun opettajien ja henkilöstön työpaikat säilyy.

Erityisopettajien ammattitaitoa ei saa jättää huomiotta, vaan on huolehdittava, että

Koulumäen koulun opettajat saavat jatkaa ammattiaan parhain mahdollisin

järjestelyin.

Aaron Komulainen,

nuorisovaltuutettu

aaronkomulainen10@gmail.com

Päätösehdotus
Hyväksytään lausunto.

10§ Nuvan puheenvuoro ja edustaja hyvinvointisuunnitelman kick
off-tilaisuuteen 27.4 klo 12.30

Selostus
Keskustelua nuorisovaltuuston puheenvuorosta ja edustajasta

hyvinvointisuunnitelman kick off-tilaisuudessa

Päätösehdotus
Fiia Männikkö menee pitämään puheenvuoron

mailto:aaronkomulainen10@gmail.com
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11§ Aloitteiden ja kannanottojen tilannekatsaus

Selostus
Käydään läpi aloitteet ja kannanotot.

-Milla Suomisen liikunta-aloite

-Aaron Komulaisen aloitteet

Päätösehdotus
Merkitään tiedoksi.

12§Työryhmien tilannekatsaus

Selostus
Käydään läpi työryhmien tilannekatsaus.

Päätösehdotus
Merkitään tiedoksi.

13§ Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat

Selostus
Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat.

Fiiliskysely

Nuvan syksyn tapahtuma

Päätösehdotus
Merkitään tiedoksi.
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Pöytäkirjan vakuudeksi

____________________________________
Puheenjohtaja Juho Virolainen

____________________________________
Sihteeri Pauli Rantatupa

___________________________________
Pöytäkirjan tarkastaja Milla Suominen


